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§ 1 

Justering och närvaro 

Vice ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske måndagen den 16 maj. 

 

§ 2 

Möte med presidiet 

Enligt instruktion för rådet ska stadsdelsnämndens presidium 

träffa rådet en gång per år. Presidiet deltog vid detta 

sammanträde med ordförande Majvi Andersson (S), ersättare 

Olle Andretzky (M) och stadsdelsdirektör Per Kjellander. 

 

Rådets ordförande hälsade alla välkomna och inledde med att 

kort gå igenom de punkter som togs upp vid förra årets möte 

med presidiet och konstaterade att en hel del har genomförts 

eller är på gång. Det gäller t.ex.   

 Årskalendarium  

 Demokratiutveckling och samrådsprocess  

 Belysning i Lerkrogsparken 

 Trygghetsvandring 

 Parkinventering 

 

Rådets medlemmar presenterade sig och framförde för dem 

angelägna frågor.  

 Flera tog upp behovet av en förbättrad 

parkeringssituation i centrum för att kunna nyttja den 

service som finns. Det är även svårt att med bil möta 

upp resande som kommer med buss och tåg.  

 Skolan är ett angeläget område att satsa på och berör 

medborgare i alla åldrar. 

 Solberga har utvecklats som område. Förtätning 

pågår, vilket ställer till en del olägenheter under 

byggtiden.  Positivt att det satts upp föreningstavlor. 

 Solberga vård- och omsorgsboende är ett bra boende, 

men personalsituationen verkar något ansträngd, 

särskilt på kvällarna.  

 Viktigt att planera för bra boende för äldre i centrala 

delar. Det behövs olika boendeformer för olika behov 

när man kommer upp i åren och man ser gärna en typ 

av mellanboende. 
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 Resecentrum behöver förbättras vad gäller trygghet 

och funktion. 

 Det finns behov av möteslokaler eller gärna ett 

aktivitetshus för att ge tillfällen till möten och 

gemenskap för alla åldrar. 

 

Presidiet håller med om att parkeringssituationen är 

besvärlig. Älvsjö växer med många pågående byggnationer 

som påverkar stadsdelens invånare. Tryggheten är en 

angelägen fråga som berör många medborgare och arbete 

pågår för en förbättrad situation. Resecentrum är ständigt 

föremål för diskussion med önskemål om förändringar och 

förbättringar.  

 

Boendefrågor, möteslokaler och aktiviteter för äldre 

diskuterades. Vid servicehuset finns idag ett seniorcenter som 

ligger centralt och vänder sig till stadsdelens alla äldre. 

 

Frågan om ökat inflytande för rådet har varit aktuell en längre 

tid. Demokratisamordnaren har utifrån workshop med rådet 

och diskussioner med berörda tagit fram ett förslag till rutiner 

och förbättringar, varav en del redan tillämpas. Rådet menade 

att kanske tvärpolitiska gruppen skulle kunna vara ett möjligt 

organ för samverkan. Stadsdelsnämndens ordförande föreslår 

att rådet kommer till nämnden och informerar om sitt arbete 

och de frågor man anser viktiga. Det finns också ett förslag 

om att rådet utser några deltagare som vid särskilt tillfälle 

träffar gruppledarna för dialog om gemensamma frågor.  

 

Demokratifrågorna ska diskuteras vidare av berörda för att 

till hösten realiseras på lämpligt sätt. 

 

Rådet och presidiet tackade varandra för ett givande möte. 

 

§ 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 2016-04-21 

justerats den 25 april. 
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Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-05-18, § 4-8 

 
§ 4 

Anmälan av medborgarförslag om stadsodling i Långbro park 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2016-04-15 inkommit ett 

medborgarförslag om stadsodling i Långbro park. Förslaget handlar i 

korthet om att tillskapa odlingsmöjligheter i form av växthus och 

frilandsodling i parken. Förslaget är att stadsdelsförvaltningen upplåter 

mark för detta ändamål samt beviljar medel för finansiering.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-04-26. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 

§ 5 

Svar på medborgarförslag om uppsättning av en bajamaja i 

Älvsjöskogen 

Medborgarförslaget innehåller förslag om att stadsdelsförvaltningen 

ska ställa upp en permanent bajamaja i Älvsjöskogen. 

Förslagsställaren påpekar att det är många besökare i den fina skogen, 

och att det därför behövs en bajamaja. 

 

Stadsdelsförvaltningen har förståelse för behovet, men bedömer att det 

inte finns utrymme i årets driftbudget för hyra och skötsel av en 

bajamaja. Då den dessutom riskerar att utsättas för vandalisering kan 

det tillkomma ytterligare kostnader. Förvaltningen kommer dock att 

beakta förslaget inför kommande års budgetprocess. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-04-29, 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 6 

Tertialrapport 1 

I tertialrapport 1 sammanställs och analyseras nämndens prognos, 

utifrån perioden januari till och med april, mot budget och 

verksamhetens mål.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 7 

Betänkande Låt fler forma framtiden, remiss 

En remiss om betänkandet Låt fler forma framtiden (SOU 2016:5) från 

Kulturdepartementet, har inkommit till stadsdelsnämnden via 

kommunstyrelsen för besvarande.  

 

I utredningen 2014 års Demokratiutredning – Delaktighet och jämlikt 

inflytande, har man tittat på hur engagemanget för demokratin kan öka 

och breddas och hur individens möjligheter till delaktighet i och 

inflytande över det politiska beslutsfattandet mellan de allmänna valen 

kan stärkas.  

 

En stor del av det som Demokratiberedningen belyser är 

uppmärksammat i rapporten Skillnadernas Stockholm som 

Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm har tagit fram. 

Stockholms stad satsar på ett långsiktigt demokratiarbete för att nå en 

jämlik och hållbar stad och som ligger väl i linje med 

Demokratiutredningen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-04-19. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och vill särskilt understryka behovet av 

mötesplatser för en väl fungerande demokrati. Rådet menar också att 

det är viktigt att behålla möjligheten att lämna medborgarförslag på 

det lokala planet.  

 
§ 8 

Skrivelse om etablering av ett kulturhus i Älvsjö 

Stadsdelsförvaltningen har fått i uppdrag att utreda om det är möjligt 

att skapa ett kulturhus i Älvsjö. Förvaltningens bedömning är att det 

initialt krävs en förstudie och att det under 2016 saknas ekonomiska 

förutsättningar för ett genomförande av en förstudie. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-04-20. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har delgivits skrivelsen i samband med sammanträdet. 
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§ 9 

Övriga frågor 

Kalendarium 

Kalendariet har uppdaterats och den 25 augusti kommer 

anhörigkonsulenten för att berätta om sitt arbete. 

 

Problem med postdistribution till råden 

Det har varit problem med postens distribution av handlingar 

till dagens sammanträde både till pensionärs- och 

funktionshinderråden. Handlingarna har kommit fram sent 

och en del har inte fått sina handlingar alls. 

 

 


